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Carl Nielsen-skolen  

Skolebestyrelsesmøde  

  
Tirsdag den 17. juni 2025 

 
Kl.: 18:30 – 20:30 

 
  

  
   

Deltagere indkaldt: 
 
Forældrerepræsentanter: Anne, Carina, Gitte, Johanne, Josephine, Katrine og Trine samt Maja 
(suppleant) og Benjamin (suppleant) 
Elevråd: Nilas (8a) og Sara (8b) 
Medarbejderrepræsentanter: Stefan og Magnus 
Ledelsesrepræsentanter: Jesper, Maria og Jeppe  
 

Afbud: Anne, Katrine 

 

Referent: Jesper 

 

Pkt. 1 
 
18:30-
18:35 
 

Velkommen 
Ved Gitte 
 

 

Pkt. 2 
 
18:35- 
18:45 

Nyt fra elevråd 
Ved Sara og Nilas 
 

Nyt fra skolens elevråd 
 
-------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
 
Elevrådet har filmet videoer som information til 
kommende elevrådsrepræsentanter.  
 

Pkt. 3 

 
18:45- 
18:55 

Siden sidst 
Ved Gitte 

Kort tilbageblik på sidste møde og aktuel status på 
relevante emner 
 -Princip læsevejledning - Skrivegruppe nedsat: Trine, 
Tina og Henrik (Jeppe) 
-Sammenfatning fra dialogmøde (Gitte) 
-Central lokaler i kommende skoleår (Jesper) 
-Skolemad (Jeppe) 
-Artikelserie i FS (Gitte og Jeppe) 
-Orientering om elevtrivselsundersøgelse (Jeppe) 
Statistik om Elevtrivsel | Børne- og 
undervisningsministeriet 
 
 
-------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 

https://uddannelsesstatistik.dk/Pages/Topics/19.aspx
https://uddannelsesstatistik.dk/Pages/Topics/19.aspx
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Princip for læsevejledning - Josephine vil gerne 
overtage Anne plads. Gruppen forventes at gå i gang 
med arbejdet efter sommerferien. 
 
Sammenfatning fra dialogmødet den 22. april 2025: 
Kan findes under punkt 72 i referatet fra møde i 
Opvækst og Læringsudvalget 15. maj 2025. 
Der var på dialogmødet en fornemmelse af en ret stor 
modstand og bekymringer vedr. Forårs-SFO. 
Det var blandt andet bekymringen for de ekstra skift.  
 
Centrallokaler kommende skoleår: Flytningen fra 
centralhuset og over til øverste gang er gået godt.  
Der vil blive sat en gipsvæg op, som giver mulighed for 
at lave ekstra rum i rummet.  
 
Skolemad: Opgaven er så stor at det skal i EU-udbud.  
Det betyder også at ordningens start kan risikere at 
blive udskudt.  
 
Artikelserie Fyns Stiftstidende: Fokus på vold, mobning 
og hårdt sprog. Det er en stigende tendens. 
Gitte har ikke noget imod at udtale sig til pressen, hvis 
pressen retter henvendelse.    
 
Medarbejderrepræsentanter i skolebestyrelsen: Stefan 
og Magnus er blevet genvalgt for kommende skoleår.  
 
Orientering om elevtrivselsundersøgelse: 
Vi ligger meget gennemsnitlig i forhold til 
landsgennemsnittet. 
 
Linket sendes ud med referatet, så man selv kan dykke 
mere ned i tallene og undersøgelsen forskellige 
underemner.  
 
Næstforperson til næste skoleår: 
Anne har valgt at stoppe og derfor må man gerne 
tænke over, hvis man kunne have lyst.  
I morgen onsdag 18/6, vil der online være årsberetning.    
  
  

Pkt. 4 
 
18:55- 
19:10 
 
 

Drøftelse vedr. implementering 
af principper – f.eks. princip for 
SFO, som blev vedtaget på 
sidste møde 
Ved Gitte 
 

Baggrund for dagsordenspunkt  
Drøftelse af hvordan skolen arbejder med et princip 
efter det er blevet opdateret eller førstegangsvedtaget i 
skolebestyrelsen. Drøftelsen tager udgangspunkt i det 
senest vedtagne princip, som eksempel. 
 
-------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
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Hvordan kan vi lave en form for tilsyn, som kan sikre at 
de principper vi vedtager kommer ud og lever.  
 
En måde kunne være, at vi tager nogle få punkter, som 
man kunne lave tilsyn på. F.eks. børnemøder fra SFO-
princippet. Hvordan arbejder man med det i praksis?  
Man kunne også lade medarbejderne og ledelsen 
beslutte, hvilke dele af et princip, som man gerne vil 
fortælle om, hvordan man arbejder med det. 
Måden hvorpå tilsynet laves, kan besluttes fra princip til 
princip. 
   
 

Pkt. 5 
 
19:10-
19:25 

Hvor stor en rolle skal skolen 
spille i at informere udskolingen 
om alkohol og nikotin? 
Ved Nilas 
 

Baggrund for dagsordenspunkt  
Nilas uddyber punktet på mødet. 
-------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
 
Nilas: 
Der er ingen principper omkring skolens holdning til 
alkohol eller nikotin. 
Nilas gennemgår foldere omkring alkoholforebyggelse i 
grundskolen.  
Nilas og Sara mener at skolen mangler lidt at løfte en 
del af ansvaret og lave nogle principper og opfordre til 
at debatten bliver en del af forældremøderne og 
forældrene i udskolingen fra 7. klasse til 9. klasse. 
 
Lærerne oplever at snakken om alkohol også fylder 
blandt eleverne.    
 
Skolen kan godt være med til at hjælpe de forældre, 
som måske er i tvivl om, hvad de andre børn i klassen 
må. En fælles aftale/kontrakt på et forældremøde, 
kunne være en model.  
 
Skolen vil fremadrettet ikke servere cider med alkohol 
eller lignende til dimension.  
 
Det blev besluttet, at bestyrelsen efter  sommerferien, 
fortsætter drøftelse af skolens rolle i forbindelse med 
alkohol og nikotin, herunder at der bliver igangsat en 
proces for udarbejdelse af principper omkring alkohol 
og nikotin.     
 

Pkt. 6 
 
19:25-
19:40 

Orientering om overordnet 
mødeplan for 2025-26, herunder 
mødedatoer for 
skolebestyrelsen 
Ved Gitte 
 

Baggrund for dagsordenspunkt 
Herunder brev fra skole og forældre – skal de inviteres 
ud til en temadrøftelse? 
-------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
 
Gitte fremlægger årshjul og mødedatoer.  
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Årshjulspunkterne for de enkelte møder er langt ind. 
 
Gitte fremlægger planen for genbesøg af principper for 
kommende år og drøftelse af eventuelle nye principper, 
hvoraf nogle af dem er skal-principper, som skal laves.  
 
Det kunne være lejrskoleprincip, antimobbestrategien 
og voldspolitikken som vi genbesøger til næste skoleår. 
Jeppe har lavet en udkast til en sorghandleplan, som 
skal igennem MED-udvalget.  
Listen med principper som vi mangler og øvrige punkter 
til bestyrelsens overvejelse, sendes ud til 
gennemlæsning og kommentering. På baggrund heraf 
går Jeppe og Gitte videre med at udarbejde plan for 
skolebestyrelsen i det kommende skoleår.  
 

Pkt. 7 
 
19:25-
19:50 

Skolebestyrelsesmedlemmernes 
tilknytning til klasserne og 
første forældremøde 
Ved Gitte 

Baggrund for dagsordenspunkt  
Bestyrelsen drøfter betydningen af tilknytning til klasser 
og deltagelse på første forældremøde. 
-------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
 
Den tilknytning, som vi hvert år laver til de enkelte 
klasser, hvad indebærer den? Handler det kun om, 
hvilke repræsentanter der tager med ud til årets første 
forældremøde og giver lidt information eller er der mere 
i det? Skal den liste vi har, fortsat ligge ude på skolens 
hjemmeside.  
Kan vi gøre opmærksom på os selv på andre måder?  
 
Det foreslås at der laves en video, som kan bruges som 
alternativ. Det kræver dog, at der er nogen, som har tid 
til at lave den, så den er klar til august.  
 
Det besluttes at vi første omgang, kører videre på 
samme måde, som i indeværende skoleår (dvs. vi stiler 
efter at en repræsentant fra skolebestyrelsen siger lidt 
på første forældremøde i alle klasser). Samtidig 
arbejdes der videre med idéen om video så vi eventuelt 
kan bruge den på forældremøder senere på skoleåret, 
Vi går bort fra at have en offentliggjort liste med 
egentlige kontaktpersoner til de enkelte klasser. 
Forældre der har noget på hjerte til bestyrelsen kan 
kontakte valgfrit bestyrelsesmedlem og finde 
kontaktoplysninger på skolens hjemmeside.  
   

Pkt. 8 
 
19:50-
20:00 
 

Drøftelse af opdatering af 
skolens værdier 
Ved Gitte 
  
 

Baggrund for dagsordenspunkt  
Det er lang tid siden, at skolens værdier er blevet 
opdateret. Skolebestyrelsen drøfter om der er et behov 
for dette og hvorvidt processen kunne udformes. 
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-------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
 
De værdier vi har, har en del år på bagen, men vi har 
ikke arbejdet med dem, da der har været en del 
udskiftning i ledelsen.  
Vi har i kommende skoleår ikke så mange muligheder 
for at arbejde med dem, da det kræver at alle 
medarbejdere kan mødes og arbejde med dem. Da der 
er kompetenceudviklingsdage langt ind over de næste 
to år, så har vi ikke så mange personalemøder om 
aftenen. Derfor skydes det frem til skoleåret 27/28. 
 
 

Pkt. 9 
 
20:00-
20:20 
 

Budgetopfølgning 
Ved Jeppe 

Baggrund for dagsordenspunkt  
-------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
Jeppe orienterer 

Pkt. 10 
 
20:20-
20:30 
 

Evt. herunder orienteringer 
 

Referat (udfyldes efter mødet) 
  
Trine orienterer om projektet omkring en ny hal 2 ved 
Carl Nielsen hallen.  
Befolkning i Nr. Lyndelse bliver efter sommerferien 
inviteret ind til en drøftelse om, hvad sådan en hal 
kunne bruges til udover sport.  
 
Skolekøkkenet: Status er at vi nu skal vælge farver og 
de har sagt at de begynder at pille det ned i 
sommerferien. Efter planen skal stå færdigt til 
efterårsferien.   

Pkt. 11 
 

Næste møde:  Se ny årsplan  
 

Referat (udfyldes efter mødet) 
  
 

 


